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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 16/2011 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR CELEBRADA EL 7 DE NOVEMBRE DE 
2011 
  
Identificació de la sessió: 
Núm.: 16/2011 
Sessió: ordinària 
Data: 7 de novembre de 2011  
Horari: de 11:30 a 14:30 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
Assistents 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel grup municipal Partit Popular de Manacor 
Bosch Lliteras, Llorenç 
Riera Mascaró, Catalina 
Rufiandis Cabrer, Francisca 
Bover Sansó, Maria 
Sureda Fons, Antoni 
Sureda Rosselló, Sebastiana 
Sureda Fons, Maria Magdalena 
Flores Pineda, Roberto Arturo 
Matamalas Albertí, Cristina 
Servera Munar, Antonio 
 
- Pel Grup Municipal Socialista 
Fernández Rubí, Amanda 
Hinojosa Abenza, Nuria 
Nadal Santandreu, Sebastià 
 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EN-APIB 
Gaià Riera, Sebastià 
Oliver Gomila, Miquel 
 
- Pel Grup Municipal AIPC  
Gomila Capó, Joan  
Amer Artigues, Bernat 
 
- Pel Grup Municipal ALM 
Mateu Capllonch, Francisco 
Ginard Puigserver, Joan 
 
- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
Llodrà Gayà, Joan 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
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Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Lectura i aprovació de les actes de les sessions núm. 13/2011, 14/2011 i 15/2011. 
2. Donant compte del Llibre de Resolucions del mes d’octubre de 2011. 
3. Precs i preguntes 
4. Donar compte de la constitució del Ple de l’Escola de Mallorquí. 
5. Donar compte de l’ampliació de crèdit núm. 2 del Pressupost de l’exercici 2011. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa General 
6. Aprovació de l’inventari general de béns i drets de la Corporació. 
7. Nomenament membres de la Junta Rectora de la Institució Pública Antoni M. 
Alcover per al període 2011/2015. 
 
Diversos 
8. Moció del Grup Municipal Socialista de Manacor per a la construcció del CEIP de 
Son Macià. 
9. Moció del Grup Municipal Esquerra Republicana per a l’elaboració d’un estudi sobre 
el finançament municipal. 
10. Moció del Grup Municipal Alternativa Liberal de Manacor per a la recuperació del 
punt verd de s’Illot. 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
1. Lectura i aprovació de les actes de les sessions núm. 13/2011, 14/2011 i 15/2011. 
 
Amb referència a l’acta 13/2011, el secretari indica que el dia de la sessió no es va 
gravar i, en conseqüència, no ha pogut escoltar la cinta de la gravació. 
 
El Sr. batle demana que la Sra. Riera Mascaró es reuneixi amb el Sr. Gaià Riera i la Sra. 
Fernández Rubí per consensuar les rectificacions de l’acta 13/2011 i queda damunt la 
taula. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Aprovar l’acta de la sessió núm. 14/2011 ordinària celebrada per aquest mateix 
òrgan el dia 10 d’octubre de 2011. 
 
2n. Aprovar l’acta de la sessió núm. 15/2011 extraordinària celebrada per aquest mateix 
òrgan el dia 24 d’octubre de 2011. 
 
 
2. Donant compte del Llibre de Resolucions del mes d’octubre de 2011. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana explicacions sobre vuit resolucions sancionadores per consum 
de begudes alcohòliques a la via pública. 
 
El Sr. batle respon que no li pot descriure les sancions, si bé el convida a passar per 
l’Ajuntament per comprovar els expedients administratius. 
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El Sr. Gaià Riera afirma que ha comprovat els llibres de resolucions i no consta cap que 
autoritzi l’obertura de l’Auditori i, a més a més, recorda els problemes que varen produir-
se en l’accés de persones discapacitades en no estar adaptat el recinte. 
 
El Sr. batle contesta que el pla de seguretat va ser aprovat per la Direcció General 
d’Interior i que l’Auditori té llicència d’instal·lació però no d’obertura, perquè els tècnics 
directors del projecte no han firmat el final d’obra ja que l’Ajuntament encara no els ha 
pagat totalment la direcció de les obres. Per altra banda, pel que fa a la situació dels 
minusvàlids, l’Auditori compleix la normativa, si bé haurà de fer-se una petita adaptació en 
una sèrie de butaques. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions següents, dictades per la batlia 
presidència: 
 
* Resolucions del mes d’octubre de 2011, inscrites amb els números 3570/2011 al 
4080/2011, ambdós inclosos. 
 
3. Precs i preguntes 
 
El Sr. Gaià Riera fa esment d’una pregunta que encara no s’ha respost sobre els efectes 
dels convenis urbanístics aprovats per l’Ajuntament. 
 
El Sr. Bosch Lliteras recorda que ja estan contestades les preguntes i insisteix que s’està 
fent feina en l’elaboració del Pla General d’Ordenació Urbana i no descarta modificar els 
convenis urbanístics. 
 
El Sr. Gaià Riera reclama al delegat d’Urbanisme sobre la forma que pensa fer front a la 
despesa econòmica dels convenis. 
 
El Sr. Bosch Lliteras afirma que el cost dels convenis es soluciona amb l’aprovació del 
PGOU. 
 
El Sr. Oliver Gomila demana aclariments sobre la contestació d’una pregunta sobre el cost 
de les festes de Son Macià que la qualifica de ridícula. 
 
El Sr. batle contesta que l’Ajuntament no organitza cap festa a Son Macià, sinó que és 
l’associació de veïnats mitjançant una subvenció. 
 
Preguntes escrites 
 
* Presentades pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana el 3 de novembre de 2011, 
amb el número 14416 del RGE: 

“1. Quin és el cost mitjà mensual per al municipi del manteniment dels pavellons 
poliesportius municipals? O dit d’una altra manera, quant li costa a l’Ajuntament 
que un club, sigui professional o aficionat, tengui a la seva disposició de manera 
gratuïta les instal·lacions municipals per a entrenaments i partits? 
2. Quin òrgan de l’Ajuntament va decidir donar el nom de les senyores 
Margalida Mercè i Margalida Ferrer a uns jardins municipals? 
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3. Farà efectiu la delegada de Cultura, i per tant responsable de toponímia, el 
compromís adquirit pel batle el passat mandat quant a revisar el nom dels carrers 
de Manacor que encara avui honoren el règim feixista?.” 

 
1a. pregunta: la formula el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Flores Pineda indica que segons les dades de 2010 el cost mensual dels pavellons 
esportius és de 18.500 € i el de les pistes poliesportives de 17.000 €. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana a l’equip de govern que reflexioni sobre aquest cost i que 
per cobrir-lo no s’aplica cap taxa a diferència d’altres serveis com l’Escola de Mallorquí 
o l’Escola de Música. 
 
El Sr. batle destaca que l’Ajuntament no només no cobra cap taxa per la utilització de 
les instal·lacions esportives sinó que, a més a més, concedeix subvencions als clubs 
esportius. Apunta que l’Ajuntament s’està plantejant suprimir les subvencions perquè és 
necessari retallar la despesa econòmica. 
 
2a. pregunta: la fa el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Gomila Capó assenyala que la dedicatòria de la plaça es va comunicar a tots els 
regidors i es va adoptar per la Junta de Districte. 
 
El Sr. Llodrà Gayà reclama que sobre aquest assumpte s’arribi al màxim consens i que a 
l’ordre del dia de la Junta de Districte no figurava aquest punt i creu que l’homenatge no 
s’hauria de fer com a monges sinó per la seva feina social que varen realitzar a Porto 
Cristo. 
 
El Sr. Gomila Capó reitera que es va debatre a la Junta de Districte l’esmentat assumpte 
i que eren coneixedors tots els regidors. 
 
3a. pregunta: la planteja el Sr. Llodrà Gayà. 
 
La Sra. Rufiandis Cabrer afirma que es compromet a intentar consensuar la modificació 
del nom dels carrers. 
 
El Sr. Llodrà Gayà desitja que arribi a bon camí el compromís de la Sra. Rufiandis 
Cabrer i recorda que si d’aquí mig any no s’ha fet res sobre aquest assumpte ho tornarà 
a reclamar. 
 
El Sr. batle posa de relleu que no hi ha hagut cap govern municipal anterior als seus 
mandats que hagi fet tant per la reconciliació i, en especial, destaca que sota el seu 
mandat es va nomenar fill il·lustre a un batle republicà, es va retirar el monument 
franquista de la Plaça Weyler, etc. i considera injust retreure aquest assumpte. 
 
El Sr. Llodrà Gayà reconeix la tasca del batle però recalca que hi ha un compromís de 
revisar el nom dels carrers de Manacor que encara honoren el règim feixista. 
 
* Presentades pel Grup Municipal Socialista el 3 de novembre de 2011, amb el número 
14454 del RGE: 
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“1. Quines mesures concretes d’estalvi energètic proposa l’equip de govern per a 
l’enllumenat públic, a part de l’eliminació de les llums de Nadal, en nstal·lacions 
esportives, elements arquitectònics, instal·lacions municipals, i carrers? 
2. Quines són les quantitats concretes i detallades de la facturació dels diferents 
números de telefonia mòbil i fixe de què disposa l’Ajuntament de Manacor i els 
seus regidors del darrer any 2010 i del que duim de 2011, que serà reduïda en un 
50 % amb la nova adjudicació dels serveis de telefonia? 
3. Quan s’ha pagat el conveni del 2010 entre l’Ajuntament de Manacor i 
s’Institut Balear de la Dona pel sosteniment de la Casa d’Acollida per les 
víctimes de violència de gènere?.” 

 
1a. pregunta: la formula la Sra. Hinojosa Abenza. 
 
El Sr. batle respon que les mesures preses sobre l’estalvi econòmic no són aïllades i 
així, per exemple, enumera les següents: s’ha reduït el flux de l’enllumenat públic en el 
Passeig Ferrocarril, Ronda del Port, Cales de Mallorca, etc.; s’han donat instruccions a 
la delegació d’esports per reduir el consum elèctric d’instal·lacions esportives, també 
s’està preparant un conveni amb l’Institut de l’Esport Hípic de Mallorca perquè es faci 
càrrec de totes les instal·lacions de l’hipòdrom municipal, incloses les despeses 
elèctriques; es va treure a concurs la contractació del subministrament elèctric però que 
no obstant va quedar desert, etc. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza està totalment d’acord amb les mesures preses, si bé creu que 
s’hauria de fer un pla d’estalvi energètic. 
 
2na. Pregunta: la fa el Sr. Nadal Santandreu. 
 
El Sr. Bosch Lliteras respon que estan molt satisfets del contracte de telefonia que s’ha 
licitat recentment i que podria suposar un estalvi d’aproximadament de 60.000 €, i, pel 
que fa als costos de l’any 2010, assenyala que de mòbils han estat de 39.690 € i de 
telefonia fixa de 135.000 €. Espera que d’aquí tres mesos es trobi en funcionament i 
s’iniciï la prestació del nou contracte del qual destaca que els telèfons fixos tendran una 
tarifa plana, es restringiran les cridades i permetrà un major control de la despesa. 
 
El Sr. Nadal Santandreu insisteix que el que demana és la despesa pel nombre de 
telèfons. 
 
El Sr. Bosch Lliteras replica que tota aquesta informació ja es va proporcionar a 
l’anterior regidora, la Sra. Júlia Roman.  Tota la informació demanda es proporcionarà. 
 
3a pregunta: l’efectua la Sra. Fernández Rubí. 
 
El Sr. batle contesta que es varen pagar les despeses del conveni el 20 de setembre de 
2011. 
 
La Sra. Fernández Rubí creu que s’ha fet amb massa retràs. 
 
El Sr. batle diu que en principi no volia pagar perquè el Govern de les Illes Balears 
encara no ha fet efectives les subvencions del SOIB de l’any 2010 i 2011. 
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* Presentades pel Grup Municipal PSM-IV-EN-APIB el 4 de novembre de 2011, amb el 
número 14499 del RGE: 

“- Quin és el deute total detallat de l’Ajuntament de Manacor? (entenent com a 
deute total detallat com el deute total desglossat al màxim per deute per 
districtes, tipus de deute, a qui se li deu, a quant de temps, quant s’ha pagat i 
quant queda (fixo més interessos) i altres com ara provisions de deute, i 
possibles deutes futurs com ara indemnitzacions monetàries o en espècies). 
- Llegint les declaracions fetes a una revista per la Delegada de Comerç, 
Indústria, Atenció Ciutadana i Joventut, on declara “Si jo he entrat a llistes és 
per aconseguir el casal”, ens agradaria saber exactament quines són les activitats 
que ha duit a terme per aconseguir un casal de joves i quines propostes ha 
presentat. 
- Quin estalvi se preveu amb la no col·locació de l’enllumenat de Nadal, pensen 
fer alguna altre actuació per estalviar energia i han consultat a les associacions 
de comerciants, per saber quina valoració en fan de la mesura?”. 

 
1a pregunta: La fa el Sr. Oliver Gomila. 
 
El Sr. batle contesta que el deute en proveïdors és de 6.875.787 € i dels bancs 
12.801.424 €. 
 
El Sr. Oliver Gomila reclama que es contesti la pregunta formulada. 
 
El Sr. batle fa esment que entre el govern i el consell insular deuen a l’Ajuntament 
5.300.000 €. A part el govern també deu 1.400.000 € d’executiva. Pel que fa als préstecs 
de l’Ajuntament amb els bancs, l’any 2002 devia 12.000.000 € i en nou anys 
pràcticament no ha variat l’endeutament, si bé destaca que l’any 2002 l’Ajuntament 
tenia un pressupost definitiu de 24.000.000 € i ara és de 36.000.00 €. En canvi la CAIB 
des del 2003 ha multiplicat per cinc el seu deute. 
 
El Sr. Gaià Riera assenyala que el batle és molt hàbil per evitar la rèplica i que els 
deutes de l‘anterior govern de les Illes Balears varen ser per executar hospitals i escoles, 
a diferència del govern del president Matas que varen invertir en el Palma Arenas i que 
el PP es dedicà a robar. 
 
2a. pregunta: la realitza el Sr. Gaià Riera. 
 
La Sra. Matamalas Albertí assenyala que el titular de premsa al que fa referència el Sr. 
Gaià Riera està tret fora de context i que si se va presentar a les eleccions va ser per 
governar i no només per construir un casal per a la joventut. 
 
El Sr. Gaià Riera diu que no se li ha contestat la pregunta. 
 
La Sra. Matamalas Albertí puntualitza que la seva prioritat per la joventut és realitzar un 
casal i així ho ha demanat al batle i a la regidora d’Hisenda. 
 
3a. pregunta: la formula el Sr. Oliver Gomila. 
 
El Sr. batle contesta que l’estalvi previst es situa entre 50.000 i 70.000 € 
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* Presentades pel Grup Municipal d’Alternativa Liberal de Manacor el 4 de novembre 
de 2011, amb el número 14562 del RGE: 

“1. Com estan els tràmits per la recepció de la urbanització de Cales de 
Mallorca? 
2. Què en pensa l’Ajuntament de què enguany no se convoqui el certamen de 
Disseny del Moble? 
3. Ha actuat l’Ajuntament en l’adopció de solucions a les inundacions del 
polígon industrial tota vegada que se va comprometre en el seu moment?.” 

 
1a pregunta: l’efectua el Sr. Mateu Capllonch. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica que la recepció de la urbanització està bastant avançada i 
queda com a assumpte important la cessió d’uns terrenys que es varen efectuar en 
escriptura privada i que ara la propietat no vol pujar-la a document públic. 
 
El Sr. Mateu Capllonch demana que s’agiliti la recepció ja que la gent de Cales està 
molt preocupada. 
 
El Sr. Bosch Lliteras insisteix que s’està treballant en els darrers tràmits per poder rebre 
la urbanització. 
 
2a. pregunta: la fa el Sr. Mateu Capllonch. 
 
El Sr. batle respon que l’Ajuntament no té cap competència i que s’ha reunit amb 
responsables de govern per intentar mantenir el certamen de disseny del moble. 
 
El Sr. Mateu Capllonch assenyala que no s’ha de perdre aquest certamen. 
 
3a. pregunta: la formula el Sr. Mateu Capllonch. 
 
El Sr. Amer Artigues indica que la solució del problema de les inundacions del polígon 
estava prevista en l’ampliació d’aquest polígon industrial i que quan s’executà les obres 
del vial de serveis de la ctra. Palma-Manacor es va donar una sortida a les aigües 
pluvials. Destaca que la solució definitiva no pot realitzar-la l’Ajuntament perquè té un 
pressupost exorbitant. 
 
El Sr. Gaià Riera demana que pensa fer l’equip de govern per solucionar el problema 
dels seients pels minusvàlids a l’Auditori municipal. 
 
El Sr. batle reconeix que varen produir-se una sèrie de problemes i que només tenir 
coneixement es posà en contacte amb l’arquitecte municipal perquè donés una solució i, 
segons l’arquitecte, es poden habilitar els seients per a minusvàlids de forma senzilla. 
 
Precs 
 
La Sra. Fernández Rubí demana que quan els convoquin a través de SMS es faci amb 
suficient antelació. 
 
El Sr. Ginard Puigserver prega que es solucioni el problema de l’aigua de les pluges a 
l’edifici on s’ubica la institució Mn. Alcover. 
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El Sr. batle respon que no sap a quin problema es refereix el Sr. Ginard. 
 
 
4. Donar compte de la constitució del Ple de l’Escola de Mallorquí. 
 
La Sra. Riera Mascaró dóna compte de l’acta de constitució del Ple de l’Escola de 
Mallorquí. 
 
El Sr. Gaià Riera demana que es rectifiqui l’errada ja que el representant del grup PSM-
IV-EN-APIB és el Sr. Miquel Oliver Gomila i no el Sr. Sebastià Gaià Riera. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’acta de la sessió 2/11, de 18 d’octubre de 
2011, del Ple de l’Escola de Mallorquí, que va adoptar l’acord següent. 
 
Donar per constituït el Ple que ha de regir l’Escola Municipal de Mallorquí durant la 
legislatura 2011-2015: 

Sr. Antoni Pastor Cabrer, president 
Sra. Catalina Riera Mascaró, vicepresidenta 
Sr. Llorenç Bosch Lliteras, vocal 
Sra. Maria Bover Sansó, vocal 
Sr. Antoni Sureda Fons, vocal 
Sra. Francisca Rufiandis Cabrer, vocal 
Sra. Sebastiana Sureda Rosselló, vocal 
Sr. Antoni Servera Munar, vocal 
Sr. Joan Llodrà Gayà, vocal 
Sra. Amanda Fernández Rubí, vocal 
Sr. Sebastià Nadal Santandreu, vocal 
Sr. Miquel Oliver Gomila, vocal 
Sr. Joan Gomila Capó, vocal 
Sr. Joan Ginard Puigserver, vocal 
Sr. Onofre Ferrer Riera, vocal 
Sr. Joan Rotger Seguí, vocal 
Sr. Gabriel Ensenyat Pujol, vocal 
Sra. Antònia M. Sbert Mestre, vocal 
Sr. Guillem Vanrell Truyols, vocal 
Sr. Antoni Sureda Massanet, vocal 
Sra. Maria Joana Juan Font, vocal 
Sr. Joan Francesc Gayà Sunyer, vocal 
Sra. Emma Terés Fuster, vocal 
Sr. Joan Lluís Sansó Riera, vocal 
Sra. Maria Antònia Móra Morey, vocal 
Sra. Maria Magdalena Gelabert Miró, vocal 
Sr. Tomeu Amengual Morei, vocal 
Sr. Josep Lluís Aguiló Veny, vocal 

 
Donar per constituïda la Comissió Permanent del Ple de l’Escola de Mallorquí, que 
queda de la manera següent: 
Representació del grup A 

Sra. Catalina Riera Mascaró, presidenta 
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Sr. Joan Llodrà Gayà, vocal 
Representació del grup C 

Sr. Antoni Sureda Massanet 
Sra. Maria Antònia Móra Morey 

Representació del grup D 
Sra. Magdalena Gelabert Miró, vocal 

Secretària 
Sra. Emma Terés Fuster 

 
 
5. Donar compte de l’ampliació de crèdit núm. 2 del Pressupost de l’exercici 2011. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del Decret de Batlia núm. 3831, de 17 d’octubre 
de 2011, d’ampliació de crèdit núm. II del pressupost de l’exercici 2011 següent: 
 
1. Ampliar el crèdit  a la partida següent del Pressupost de Despeses per l’import que es 
detalla a continuació: 
 
70 931 22708   SERVEIS DE RECAPTACIÓ 87.284,89 
 
2. La partida referenciada se finançarà amb l’augment del següent concepte del 
Pressupost d’Ingressos: 
 
39211  RECÀRREC DE CONSTRENYIMENT 87.284,89 
      
 
6. Aprovació de l’inventari general de béns i drets de la Corporació. 
 
El Sr. Bosch Lliteras dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa General i 
felicita a la Sra. Isabel Fuster per la tasca realitzada 
 
La Sra. Fernández Rubí, el Sr. Llodrà Gayà i el Sr. Mateu Capllonch coincideixen en 
felicitar a la funcionària. 
 
El Sr. Gaià Riera demana tenir una còpia de l’inventari. 
 
El Sr. batle felicita l’oficial major i a la resta de funcionaris per la tasca realitzada en la 
elaboració de l’inventari. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. Aprovar l’Inventari General de Béns i Drets de la Corporació format amb referència a 
la situació a 31 de desembre de 2010, que comprèn: 
 
a) Els epígrafs amb el següent resum: 
                                                                                                                        Valoració 
    * I.- Immobles:-------------------------------------------------------------------  84.861.696 € 
    * II.- Drets reials:-----------------------------------------------------------------          3.527 € 
    * III.- Mobles de caràcter històric, artístic o de considerable 
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       valor econòmic-----------------------------------------------------------------                  0 €    
   * IV.- Valors mobiliaris,---------------------------------------------------------                  0 € 
          crèdits i------------------------------------------------------------------------                  0 € 
          drets de caràcter personal:--------------------------------------------------                  0 €   
   * V.- Vehicles:--------------------------------------------------------------------       342.126 € 
   * VI.- Semovents -----------------------------------------------------------------                  0 € 
   * VII.- Mobles no compresos en els anteriors apartats:---------------------                   0 € 

*VIII.- Béns i drets revertibles:-------------------------------------------------109.924.058 € 
 

                                                                                              TOTAL          195.127.880 € 
 
b) Les rectificacions anuals a 31 de desembre de cada un del exercicis compresos entre 
1995 a 2010. 
 
2. Aprovar la incorporació a l’Inventari Municipal amb referència a 30 de setembre de 
2011 de les altes a l’epígraf-I-  sense perjudici de l’aprovació de la rectificació anual a 
31 de desembre de 2011. 
 
3. Remetre còpia de l’Inventari a la Delegació del Govern, en compliment del disposat a 
l’article 86 del TRRL, i a la comunitat autònoma. 
 
7. Nomenament membres de la Junta Rectora de la Institució Pública Antoni M. 
Alcover per al període 2011/2015. 
 
La delegada de cultura i vicepresidenta de la Junta Rectora de la Institució Pública 
Antoni M. Alcover dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa General. 
 
El Sr. Gaià Riera demana que es rectifiqui l’errada ja que el representant del grup PSM-
IV-EN-APIB és el Sr. Miquel Oliver Gomila i no el Sr. Sebastià Gaià Riera. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Nomenar els vocals que integren la Junta Rectora de la Institució Pública Antoni M. 
Alcover per al període 2011-2015 i que es distribuiran, de conformitat amb l'establert a 
l'article 14 dels Estatuts de la Institució Pública Antoni M. Alcover, de la manera 
següent: 

- Un membre en representació del Govern Balear: Sr. Onofre Ferrer Riera 
- El director de l'Escola de Mallorquí de Manacor: Sra. Emma Terés Fuster 
- Un membre en representació del Consell de Mallorca: Sr. Joan Rotger Seguí 
- Un membre en representació de la Universitat Balear: Sra. Patricia Trapero 
- Un membre en representació dels Bisbat de Mallorca: Sr. Rafel Umbert Sureda 
- Fins a quatre membres en representació dels familiars de Mossèn Antoni M. 
Alcover: Sra. Maria Alcover Oliver, Sra. Marta Alcover Rosselló, Sra. Antònia 
Riera Alcover 
- Un membre en representació de la Família Moll: Sra. Susanna Moll i 
Krammerich 
- Un membre en representació de les Associacions de Veïns: Sr. Antoni Oliver 
Perelló 
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- Els vocals membres de la Comissió Informativa que tengui atribuïda la matèria de 
cultura: Sr. Llorenç Bosch Lliteras, Sra. Catalina Riera Mascaró, Sr. Antoni 
Sureda Fons, Sra. Francisca Rufiandis Cabrer, Sra. Maria Bover Sansó, Sra. 
Sebastiana Sureda Rosselló, Sr. Antoni Servera Munar, Sra. Amanda Fernández 
Rubí, Sra. Nuria Hinojosa Abenza, Sr. Joan Gomila Capó, Sr. Miquel Oliver 
Gomila, Sr. Joan Llodrà Gayà, Sr. Francisco Mateu Capllonch. 
- Tres representants de reconeguda vàlua intel·lectual: Sr. Antoni Llull Martí, Sr. 
Antoni Ferrer Vallespir, Sr. Josep Lluís Aguiló Veny. 

 
En virtut del nomenament dels vocals de la Junta Rectora pel Ple de l'Ajuntament, 
aquesta estarà integrada per: 
MEMBRES DE LA JUNTA RECTORA PER AL PERÍODE 2011-2015 
- PRESIDENT: Sr. Antoni Pastor Cabrer 
- PRESIDENT D’HONOR: (a elegir per la Junta i que formi part de la mateixa, amb veu 
i sense vot) 
- VICE-PRESIDENT: Sra. Francisca Rufiandis Cabrer 
- VOCALS: 
DIRECTORA EMM: Sra. Emma Terés Fuster 
GOVERN BALEAR: Sr. Onofre Ferrer Riera 
CONSELL DE MALLORCA: Sr. Joan Rotger Seguí 
UIB: Sra. Patricia Trapero 
BISBAT DE MALLORCA: Sr. Rafel Umbert Sureda 
FAMÍLIA ANTONI M. ALCOVER: 

- Sra. Maria Alcover Oliver 
- Sra. Marta Alcover Rosselló 
- Sra. Antònia Riera Alcover 

FAMILIA MOLL: Sra. Susanna Moll i Krammerich 
ASSOCIACIÓ DE VEÏNS: Sr. Antoni Oliver Perelló 
COMISSIÓ INFORMATIVA GENERAL: 

- Sr. Llorenç Bosch Lliteras 
- Sra. Catalina Riera Mascaró 
- Sr. Antoni Sureda Fons 
- Sra. Francisca Rufiandis Cabrer 
- Sra. Maria Bover Sansó 
- Sra. Sebastiana Sureda Rosselló 
- Sr. Antoni Servera Munar 
- Sra. Amanda Fernández Rubí 
- Sra. Nuria Hinojosa Abenza 
- Sr. Joan Gomila Capó 
- Sr. Miquel Oliver Gomila 
- Sr. Joan Llodrà Gayà 
- Sr. Francisco Mateu Capllonch 

PERSONES DE RECONEGUT PRESTIGI 
- Sr. Antoni Llull Martí 
- Sr. Antoni Ferrer Vallespir 
- Sr. Josep Lluís Aguiló Veny 

 
 
8. Moció del Grup Municipal Socialista per a la construcció del CEIP de Son 
Macià. 



 12

 
Moció del Grup Municipal Socialista per a la construcció del CEIP de Son Macià 
presentada el 20 d’octubre de 2011, amb el número 13824 del RGE: 

“Donada l’evident necessitat de millores estructurals a l’actual escola 
d’Educació Infantil i Primària de Son Macià, i les reiterades peticions en aquest 
sentit de la comunitat educativa. 
Donat que aquestes obres estan previstes en el Pla d’Infraestructures educatives 
de l’Institut d’Infraestructures i Serveis Educatius i Culturals (IBISEC) pel 
proper any 2012. 
El Grup Municipal Socialista proposa al Ple de l’Ajuntament de Manacor que 
aprovi el següent: 
 ACORD: 
1. Instar a la Conselleria d’Educació, Cultura i Universitats del Govern de les 

Illes Balears a què inclogui en els Pressuposts de 2012 la partida 
pressupostària corresponent per fer efectiva la construcció del CEIP de Son 
Macià. 

Manacor, 20 d’octubre de 2011. Amanda Fernández Rubí.  Portaveu del Grup 
Municipal Socialista” 

 
La Sra. Fernández Rubí exposa la moció. 
 
El Sr. batle demana a la Sra. Fernández Rubí que s’ajusti a la realitat ja que no són 
totalment certes les afirmacions que ha realitzat. Fa esment que l’execució de les obres 
del CEIP de Son Macià estava prevista en el Pla 2011-2012 que va elaborar el Govern 
de les Illes Balears anterior però que no està redactat el projecte de construcció. Per altra 
banda, indica que fa uns dies es va reunir amb el conseller d’Educació i va aconseguir el 
seu compromís que en el pressupost d’enguany hi hagi una partida per la redacció del 
projecte per l’exercici 2012 i poder iniciar la contractació de les obres en el 2013. A 
més a més, a part d’aquesta prioritat l’Ajuntament també va posar de manifest al 
conseller d’Educació la necessitat de construir una escola a Porto Cristo. 
 
La Sra. Fernández Rubí rebutja l’acusació d’haver dit mentides i que si no s’ha redactat 
el projecte ha estat degut a causes imputables a l’Ajuntament per no haver posar a 
disposició el solar a favor de la Conselleria a principis d’enguany. 
 
El Sr. Llodrà Gayà entén que la proposta del batle està inclosa amb la presentada per la 
Sra. Fernández Rubí. 
 
El Sr. Ginard Puigserver dóna el suport a la moció, si bé troba com a prioritari 
solucionar de forma immediata els desperfectes de l’actual escola de Son Macià. 
 
El Sr. Oliver Gomila demana al batle que pugui intervenir en el Ple el president de 
l’associació de pares i mares de l’escola de Son Macià. 
 
El Sr. batle contesta que per poder intervenir s’ha d’ajustar al Reglament de participació 
ciutadana. 
 
El Sr. Oliver Gomila qualifica de curiós que els dos partits, el Grup Municipal 
Socialista i el PP, que s’estan retreguent qüestions del passat, no es posin d’acord. 
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El Sr. batle assenyala que l’actual situació econòmica de l’Estat és insostenible i malgrat 
aquests greus problemes l’equip de govern ha aconseguit el compromís que el proper 
any es redacti el projecte de l’escola de Son Macià quan l’obligació era de l’anterior 
Govern de les Illes Balears. Comprèn que la situació actual del col·legi s’ha d’arreglar i, 
de fet, es substituirà una de les aules prefabricades. Considera que són bones noticies 
per Son Macià els compromisos que ha pres el conseller d’Educació. 
 
La Sra. Fernández Rubí creu que és una bona noticia però insuficient i posa de relleu 
que amb l’anterior Govern de les Illes Balears es va fer un gran esforç en matèria 
educativa a diferència del Govern de Matas que no va fer cap centre educatiu sinó 
només obres i projectes com el del Palma Arena o el Palau de l’Òpera. 
 
El Sr. Amer Artigues fa esment que totes les obres d’inversió en centres públics 
educatius, com són l’escola de s’Illot, l’institut de Porto Cristo, l’institut de Son Fangos 
i l’escola de Son Boga, s’han dut a terme durant diferents governs del PP i del PSOE i el 
mèrit ha estat de tots. Reconeix que durant la passada legislatura també hi va haver una 
bona relació amb la Conselleria d’Educació fins que varen canviar de responsables, la 
qual cosa provocà aturar l’inici de l’escola de Son Macià. Afirma que la promesa del 
conseller d’Educació és molt bona per Son Macià. 
 
El Sr. Oliver Gomila retreu al batle que no faci feina per reclamar a altres institucions i 
defensar als manacorins. Recorda al batle que en l’aprovació del pressupostos de la 
comunitat autònoma intervé amb el seu vot. 
 
El Sr. batle no està d’acord amb les afirmacions del Sr. Oliver Gomila i creu que tampoc 
el poble perquè bona prova és que ha estat reelegit en dos mandats successius. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per vuit vots a favor (Grup Municipal Socialista, PSM-
IV-EN-APIB, ALM i ER) i tretze vots en contra (PP i AIPC), rebutjar la moció. 
 
 
9. Moció del Grup Municipal Esquerra Republicana per a l’elaboració d’un estudi 
sobre el finançament municipal. 
 
Moció del Grup Municipal Esquerra Republicana per a l’elaboració d’un estudi sobre el 
finançament municipal presentada el 28 d’octubre de 2011, amb el numero 14232 del 
RGE: 

“Vist que històricament hi ha molts d’estudis tant d’entitats financeres com 
d’universitats que xifren en uns 3500 milions d’euros anuals el dèficit fiscal de 
les Illes Balears i vist també que aquestes dades oficioses han passat a ser 
oficials a partir de 2005 amb la publicació de les balances fiscals de les 
autonomies per part del Ministeri d’Hisenda; pot ser d’interès conèixer com 
afecta això el dia a dia dels manacorins. 
Aquesta diferència entre impostos recaptats a les Balears i impostos invertits a 
les Balears suposa aproximadament el 15 % del Producte Interior Brut cosa que, 
a primera vista, ha d’afectar el nivell de serveis rebuts per part dels ciutadans de 
l’arxipèlag. 
Un nivell d’afectació és sens dubte l’aportació que les entitats supramunicipals 
fan als ajuntaments per tal de finançar-los. A Manacor, tant per la baixada de les 
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aportacions d’aquestes institucions com també per l’incompliment dels terminis 
compromesos per satisfer les partides, la situació arriba a punts dramàtics. 
Per tot això, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana proposa a l’Ajuntament 
en Ple que prengui el següent acord: 
L’Ajuntament de Manacor elaborarà un estudi comparatiu sobre quins serien els 
recursos del nostre municipi si el sistema de finançament de les Balears es basàs 
en dos models perfectament constitucionals com són, per una part, el concert 
econòmic (vigent a quatre províncies: Àlaba, Guipúscoa, Navarra i Biscaia) i per 
l’altra el model alemany (per Llei no es permet que el dèficit fiscal sigui superior 
al 4 % del PIB de cap regió). 
Joan Llodrà Gayà. Grup Municipal d’Esquerra Republicana. Manacor, 28 
d’octubre de 2011” 

 
El Sr. Llodrà Gayà explica la proposta. 
 
El Sr. batle accepta que el finançament de la comunitat autònoma i dels municipis és 
insuficient però reclama al Sr. Llodrà Gayà que reformuli la proposta de manera que 
sigui la FELIB que estudiï el problema del finançament dels municipis. 
 
El Sr. Llodrà Gayà manifesta que no accepta canviar la proposta. 
 
El Sr. Gaià Riera dóna el seu suport a la proposta i que, segons tots els pronòstics, un 
dels regidors municipals serà elegit senador i que haurà un nou govern a Espanya, i, per 
tant, espera que es solucioni el problema del finançament. 
 
El Sr. Mateu Capllonch anuncia que s’abstindrà perquè no hi ha un acord negociat. 
Estima que el finançament dels municipis és insuficient. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza manifesta que el seu grup municipal votarà a favor però 
recorda al Sr. Llodrà que les Illes Balears no són els Länders alemanys ni es pot aplicar 
el règim del concert econòmic. 
 
El Sr. Llodrà Gayà creu que la única solució per les Illes Balears és la independència. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per sis vots a favor (Grup Municipal Socialista, PSM-IV-
EN-APIB i ER), tretze vots en contra (PP i AIPC) i dues abstencions (ALM), rebutjar la 
moció. 
 
 
10. Moció del Grup Municipal Alternativa Liberal de Manacor per a la 
recuperació del punt verd de s’Illot. 
 
Moció del Grup Municipal Alternativa Liberal de Manacor per a la recuperació del punt 
verd de s’Illot, presentada el 28 d’octubre de 2011, amb el número14263 del RGE: 

“El nucli de s’Illot, tot i gaudir d’una població de més de 2.000 habitants durant 
la temporada d’hivern i veure duplicada aquesta xifra durant l’estiu, ha vist com 
abans de l’estiu s’ha eliminat el punt verd que hi havia ubicat vora el camp de 
futbol del carrer Rosella sense cap tipus d’explicació municipal. 
L’Ajuntament no ha donat explicacions als veïnats de la retirada d’aquest servei 
tan necessari i alhora essencial si volem tenir un poble nét i volem ajudar als 
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veïnats conscienciats amb el medi ambient a fer la separació en origen dels 
distints residus. 
La desaparició del punt verd ha tingut com a conseqüència la dificultat dels 
veïnats per reciclar, però també l’aparició de petits focus de residus espargits per 
distintes zones de s’Illot (electrodomèstics, matalassos, restes de poda...), la qual 
cosa dóna una imatge lamentable d’un nucli que viu essencialment del turisme i 
la seva oferta complementària. 
Atès que s’Illot és un nucli amb una densitat de població prou important com per 
tenir un punt verd. 
Atès el precedent de què ja existia un punt verd al carrer Rosella de s’Illot. 
Atès el compromís de la delegació de Medi Ambient de l’Ajuntament de 
Manacor en fomentar el reciclatge entre els ciutadans. 
El ple de l’Ajuntament de Manacor ACORDA: 
- Recuperar el servei de punt verd que hi havia establert al carrer Rosella de 
s’Illot. 
- Millorar si escau les instal·lacions de manera que es faciliti als ciutadans la 
separació en origen i reciclatge dels seus residus. 
Manacor, 27 d’octubre de 2011. Francesc Mateu Capllonch” 

 
El Sr. Ginard Puigserver detalla la proposta. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que a s’Illot mai hi ha hagut un punt verd i que 
implantar-lo podria costar al voltant de 12.000 € mensuals, la qual cosa és inassumible 
per l’Ajuntament. 
 
El Sr. Ginard Puigserver reitera que al final del carrer Rosella hi havia un punt de 
recollida de residus. 
 
El Sr. Amer Artigues nega que existís cap punt verd a s’Illot i que la recollida de residus 
particulars voluminosos s’efectua porta a porta un dia a la setmana. 
 
Després de debatre l’assumpte, el Sr. Mateu Capllonch està d’acord amb retirar la 
moció amb el compromís que es tracti en una propera comissió informativa. 
 
 
Moció conjunta urgent sobre rebuig a la violència i discriminació envers les dones 
 
La Sra. Fernández Rubí llegeix la declaració institucional de l’Ajuntament de Manacor 
que es presenta al Ple per a la seva aprovació, amb motiu del dia 25 de novembre, dia 
internacional contra la violència de gènere. 
 
“Un any més commemorem el dia 25 de novembre com a  Dia internacional contra la 
violència de gènere, i un any més, és necessari traslladar un missatge en positiu: que és 
possible sortir de la violència amb la col·laboració social i  sobretot amb la perseverança 
institucional en la continuïtat de polítiques d'igualtat d'oportunitats entre dones i homes. 
 
L’aprovació de la  llei integral contra la violència de gènere l’any 2007 va suposar 
introduir en el cor de l’agenda política el fenomen de la violència cap a les dones i 
l’articulació de mesures de protecció, així com una sèrie de drets i prestacions per a les 
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dones víctimes de maltractaments i els seus fills, protecció institucional que només és 
possible quan s’interposa una denúncia. 
 
Totes les institucions tenen l’obligació legal de promoure la igualtat d’oportunitats entre 
dones i homes i de transversalitzar la igualtat de gènere a les seves polítiques públiques. 
Totes les institucions, des de les locals, passant per les insulars i autonòmiques s’han 
d’implicar i coordinar els seus recursos per socialitzar envers la igualtat i lluitant de 
manera efectiva contra el sexisme en totes les seves manifestacions i actituds. La crisis 
no pot ser motiu de baixar la guàrdia. 
 
Malauradament, hem de lamentar que en les darreres setmanes hi hagi hagut una altre 
víctima mortal a Mallorca, una jove de vint-i-quatre anys, na Núria Oriol, essent aquesta 
la segona víctima mortal de violència de gènere a la nostra illa en el que portam d'any. 
L’arxipèlag balear compta amb la tercera taxa més alta de denúncies per violència 
contra la dona a tota Espanya, 18,73 denúncies per cada 10.000 habitants, la qual cosa 
mostra la confiança de les dones en les nostres institucions per sortir de la seva situació 
de violència i la necessitat d'institucions en alerta permanent per no davallar la guàrdia 
davant del sexisme i la violència masclista.  
 
Avui més que mai els organismes d’igualtat són imprescindibles per desenvolupar 
polítiques actives d’igualtat d’oportunitats entre dones i homes i impulsar mesures 
correctores de les desigualtats de gènere. Cal assentar les passes donades en aquesta 
matèria contra aquells que desprestigien les polítiques d’igualtat i el feminisme com a 
teoria política de la igualtat d’oportunitats que tants de canvis socials, polítics i de 
relacions interpersonals entre homes i dones ha possibilitat.  
 
Per tot l’anteriorment exposat, presentam per a la seva aprovació del Ple de 
l'Ajuntament els següents  
 
ACORDS: 
 
El Ple de l'Ajuntament de Manacor mostra el seu rebuig davant qualsevol acte de 
violència o discriminació envers les dones i es compromet a seguir treballant, sempre en 
el marc de les seves competències, en polítiques de prevenció, informació i 
assessorament a tota la població. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Manacor insta a les administracions supramunicipals a 
utilitzar les eines necessàries per erradicar aquesta xacra social, amb polítiques 
transversals que arribin a tota la població.” 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat aprovar la urgència de la moció i aprovar 
els acords expressats. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
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